
ــــــت  زگش با
شيوا نوروزي
   گزارش

ــاگــران  تماش
ــا  ــكوها ب به س
بي تدبيري مسئولان به بدترين شكل ممكن انجام 
شد. سوءمديريت هاي مسئولان برگزاري ليگ برتر 
ــاجي باعث شد هواداران  در ديدار استقلال – نس
فوتبال بدون ماسك و بدون رعايت فاصله اجتماعي 
و در يك كلام با زير پا گذاشتن همه پروتكل هاي 
بهداشتي حضور در استاديوم آزادي را پس از 22ماه 

دوري دوباره تجربه كنند. 
اما مقصر اصلي اين بلبشو در سكوهاي آزادي كيست؟ 
ــاي فوتبال به سمت  ــاگران كه از شوق تماش تماش
ــانه هم كل بازي را  سكوها هجوم بردند و شانه به ش
نظاره كردند يا مسئولان سازمان ليگ، ورزشگاه آزادي 
و حراستی كه اهميتي به اجراي قوانين بهداشتي و 

ملزم كردن هواداران به رعايت آنها ندادند؟
    

نزديك به دو سال از آخرين باري كه مسابقات ليگ 
برتر در حضور تماشاگران برگزار شد، مي گذشت. 
ــتداران فوتبال در  صدور مجوز حضور دوباره دوس
ورزشگاه ها بهترين خبر براي هواداران بود. هرچند 
ــتاد مبارزه با كرونا در ورزش، صدور اين مجوز  س
ــتي  را منوط به رعايت دقيق پروتكل هاي بهداش
كرد. قرار بر اين شد كه ورزشگاه ها مجهز به فروش 
ــق هم تعداد  ــوند تا از اين طري اينترنتي بليت ش
ــكوها مشخص و محدود باشد  تماشاگران روي س
و هم از طريق سامانه اي كه وزارت بهداشت در نظر 
گرفته، كارت واكسيناسيون تمامي تماشاگران نيز 
كنترل شود. علاوه بر موضوع واكسيناسيون و حضور 
ــراي دقيق پروتكل ها  ــواداران، روي اج محدود ه
تأكيد فراوان شد، تا جايي كه دكتر نوروزي، رئيس 

فدراسيون پزشكي ورزشي در گفت وگو با »جوان« 
برگزاري بازي ها با حضور تماشاگر را منوط به رعايت 

مقررات فوق عنوان كرد. 
ــدي از اهمال و  ــر جمعه مدل جدي با اين حال عص
سوءمديريت در فوتبال را ديديم. تصميم ديرهنگام 
براي فروش 5 هزار بليت به استقلالي ها و تماشاگران 
نساجي، تجمع طولاني مدت پشت در ورودي، اجازه 
ورود هواداران تنها از يك در، بي تفاوتي به عدم استفاده 
اكثريت حاضران روي سكو از ماسك، ممنوعيت ورود 
مواد ضدعفوني كننده و رعايت نكردن فاصله گذاري 
اجتماعي، اينها مهم ترين اتفاقات حاشيه اي بودند 
كه در بازي استقلال – نساجي رخ داد و رفوزه شدن 
سازمان ليگ در نخستين آزمون برگزاري مسابقات 

فوتبال پس از واكسيناسيون عمومي را رقم زد. 
    

5 هزار تماشاگري كه موفق به خريد بليت اينترنتي 
شده بودند از اول تا آخر بازي شانه به شانه هم بدون 
ماسك فرياد كشيدند و تيم محبوب شان را تشويق 
كردند. حتي اگر بپذيريم كه تمامي آنها دو دوز واكسن 
كرونای خود را دريافت كرده اند، اما ديگر همه مي دانند 
كه واكسن ها فقط شدت بيماري و خطر مرگ در اثر 
كرونا را كاهش مي دهند و براي جلوگيري از ابتلا و 
شيوع موج جديد همه گيري اين بيماري همچنان 
ملزم به رعايت فاصله اجتماعي و پروتكل ها هستيم. با 
وضعيتي كه جمعه شب در استاديوم آزادي حاكم بود 
و تماشاگران فقط چند سكو را در اختيار داشتند، قطعاً 
نمي توان به مهار كرونا در جامعه اميدوار بود. با اينكه 
آزادي بزرگ ترين استاديوم فوتبال كشور است و به 
سادگي مي شود فاصله بين چند هزار تماشاگر را برقرار 
كرد، ولي مسئولان برگزاري مسابقه گويا دغدغه همه 

چيز را دارند، الا جان و سلامت مردم را!

ــاگران تنها از در شرقي مجاز بود  وقتي ورود تماش
قطعاً كنترل نفراتي كه ماسك نداشتند هم پروسه 
ــت. گفته مي شود صندلي سكوها  پيچيده اي نداش
براي فاصله گذاري با رنگ سبز و قرمز نشانه گذاري 
شده بودند، ولي دريغ از يك نظارت ساده. مديريت 
بي حساب و كتاب فوتبالي ها باعث شد هواداران بعد 
ــدن در ورودي روي زمين بيفتند تا تصاوير  از باز ش
ناراحت كننده آن همه جا منتشر شود. در حالي كه 
در بسياري از كشورها از ماه ها پيش در ورزشگاه ها 
ــده و اتفاقاً مقررات نيز به خوبي  به روي مردم باز ش
به اجرا درآمده است، البته با نظارت و حساسيتي كه 
مسئولان امر به خرج دادند. بازي هاي هفته هاي آخر 
فصل گذشته ليگ جزيره با حضور حداقلي تماشاگران 
ــاگراني كه با توجه به نشانه گذاري  انجام شد، تماش
صندلي ها با فاصله از هم نشستند. در ساير ليگ ها نيز 
شرايط به همين صورت بود تا اينكه كشورها با توجه 
به وضعيت كرونايي شان محدوديت هاي استاديوم ها 

را رفته رفته كاهش دادند. 
ــتاد كرونا در ورزش،  بعد از صدور مجوز از سوي س
سهيل مهدي، مسئول برگزاري رقابت هاي ليگ برتر 
روي اجراي مقرارت تأكيد كرد: »فراموش نكنيد كه 
ما تا پيش از بحث پاندمي و كرونا، بليت الكترونيكي 
ــئله همچنان پابرجاست و بحث  داشتيم و اين مس
تشخيص هويت هم در زمان خريداري بليت انجام 
مي شود. افراد واجد شرايط برحسب كدملي و كساني 
ــن زده اند، می توانند مجاز به خريد بليت  كه واكس
ــوند.« فراموش  ــكوهاي ورزشگاه ش درصدي از س
نكنيم كه فروش بليت الكترونيك همه چيز نيست 
و اين موضوع ابتدايي ترين مورد در فوتبال روز دنيا 
محسوب مي شود. بعد از اينكه بليت ها فروخته شد، 
تازه كار مسئولان شروع مي شود؛ كنترل و نظارت بر 

اجراي مقررات بهداشتي و برخورد با قانون گريزان از 
جمله وظايف مسئولان مسابقات است، ولي به نظر 
مي رسد در ليگ برتر ما هيچ كس خودش را مسئول 
ــاجي آزمايشي بود  نمي داند. ديدار استقلال – نس
براي مقامات فوتبال ايران تا معلوم شود چند مرده 
ــردم و به خطر  ــلامت م حلاجند. بي توجهي به س
انداختن جان هواداران و جامعه بازتاب تلخي بود از 
اولين تجمع رسمي تماشاگران بعد از پاندمي كرونا. 
ــيون پزشكي در  يادمان نمي رود كه رئيس فدراس
ــورد با قانون گريزان و  گفت وگوي قبلي خود بر برخ

تخلفات احتمالي فوتبالي ها تأكيد كرده بود. 
    

ــئولان فوتبالي به  مهدي علي نژاد در سكوت مس
حواشي ديدار استقلال– نساجي اشاره كرد. معاون 
توسعه ورزش قهرماني وزارت ورزش وجود نقاط 
ضعف در اين بازي را پذيرفت: »اين اتفاق به صورت 
آزمايشي بود و با توجه به بررسي هاي صورت گرفته 
اين بازي را انتخاب كرديم. هدف ما اين بود كه نقاط 
ضعف را در اين مسير شناسايي كنيم. با هماهنگي 
صورت گرفته با شوراي تأمين استان، سازمان ليگ 
و فدراسيون فوتبال خوشبختانه اين كار انجام شد و 
5 هزار تماشاگر در بازي اين دو تيم حضور داشتند. 
نقاط ضعفي را كه در اين راستا بود ارزيابي و در اين 
ــه اي را برگزار  خصوص با مسئولان مربوطه جلس
كرديم. قصد ما اين است كه براي ورود تماشاگران 
به ورزشگاه راستي آزمايي انجام دهيم و با استفاده از 
ظرفيت ۳۰ درصدي ورزشگاه ها حضور تماشاگران 
را داشته باشيم. تداوم اين موضوع نيازمند همكاري 
همه دستگاه هاي ذي ربط است و خود هواداران نيز 
بايد تمام پروتكل ها را رعايت كنند تا دچار مشكلات 

بعدي نشويم.«
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گفت وگو با پپ  به بهانه اولين بازي كاتالان ها با هدايت ژاوي
نسبتبهزمانبارسامربيبهتريشدهام

در حالي ژاوي هرناندز آماده مي شود تا براي اولين بار هدايت بارسلونا 
را برعهده بگيرد كه هم تيمي و مربي او، اولين مسابقه اي را كه به عنوان 
سرمربي بارسا روي نيمكت اين تيم نشست، به ياد مي آورد. پپ گوارديولا 
به اسكاي اسپورت مي گويد: »يادم مي آيد عصبي و مضطرب بودم، اما 

اعتماد به نفس داشتم.«
او نتيجه آن بازي را به خاطر دارد: »شكست يك بر صفر مقابل نومانسيا كه 
مردم  در مورد اينكه آيا مربي تازه كار از پس اين كار برمي آيد يا خير، صحبت 
مي كردند. روزهاي بعد آسان نبودند. در باشگاه هاي بزرگ، انتظارات هميشه 
بالاست. اين درس خوبي بود.« گوارديولا اكنون مي تواند لبخند بزند. آن 

فصل باشكوه با قهرماني در ليگ قهرمانان اروپا در رم به پايان رسيد. 
 اگر او مي توانست به عقب برگردد و يك نصيحت به گوارديولاي 2۰۰8 
بدهد، آن چه بود؟ او مي گويد: »مشابه همان كاري كه انجام مي دادم را باز 
هم تكرار مي كردم، اما شايد به خودش مي گفت كه كمي كمتر نگران باشد. 
من در حال حاضر نسبت به آن زمان سرمربي بهتري شده ام و باتجربه تر 
هستم. بازي را بهتر مي دانم، حريفان را بهتر مي شناسم و روش حمله و 
دفاع را مي دانم، اما اگر بهتر نمي شدم يك فاجعه بود، صادقانه بگويم. من 

۳7 ساله بودم و اكنون 5۰ ساله هستم. شما بايد ياد بگيريد.«
وقتي گوارديولا سرمربيگري را شروع كرد، وقتي همه چيز خوب پيش 
مي رفت: »من بعد از هر بردي در بهشت   بودم، اما تاريكي در آن مواقع نادري 
كه همه چيز خراب مي شد همه جا را فرا مي گرفت.  او توضيح مي دهد: 
»الان كمي آرام تر هستم. تجربه اين را به شما مي دهد. من تمام تلاشم 
را مي كنم و اگر نتيجه داد، عالي است. اگر نه، دوباره تلاش مي كنم. برنده 
شدن به چيزهاي زيادي بستگي دارد كه نمي توانيد آنها را كنترل كنيد.«

گوارديولا كه در داخل اتاق رسانه در زمين تمرين منچسترسيتي صحبت 
مي كرد، سرحال به نظر مي رسد و از تعطيلات بازگشته است. خبرهايی 
از اتفاقاتي كه كنترلش دست او نيست، به اين مربی رسيده است. جك 
گريليش و فيل فودن در بازي هاي بين المللي با انگليس مصدوم شدند و 
تست كوويد-۱۹ كوين دي بروين نيز مثبت اعلام شده است. اين مي تواند 
ــد، به خصوص كه  ــك مرحله تعيين كننده از فصل باش يك چالش در ي
منچسترسيتي در 42 روز، ۱۰ بازي در ليگ برتر انجام مي دهد. اين آزموني 
است براي او، اما هيچ نشانه اي از نگراني ندارد. سيتي با سه امتياز كمتر از 

چلسي صدرنشين آخر هفته را در رده دوم تجربه كرد. 
پپ مي گويد: »فصل خيلي طولاني است و بازي هاي زيادي براي انجام 
دادن وجود دارد، هزار ميليون امتياز! هنوز براي بردن. به ياد دارم كه فصل 
ــت بازي، همه كارشناسان  گذشته را شروع كرديم و بعد از هفت يا هش
مي گفتند ما حتي مدعي هم نيستيم. شانس  صفر، ببينيد چه اتفاقي افتاد. 
ما سه بازي قبل از پايان فصل، اما ليگ برتر را برديم. بنابراين من نمي دانم 

چه چيزي  اتفاق خواهد افتاد.«
اتفاقي كه در فصل گذشته افتاد اين بود كه سيتي 2۱ برد متوالي را در تمام 
رقابت ها در زمستان آغاز كرد، يك روند بي امان از فرمي كه تماماً عنوان قهرماني 

را تضمين كرد. آيا اين زماني است كه ماشين تيم دوباره روشن مي شود؟
 او گفت: »اين در مورد تمركز بر زمان حال است. ماندن در زمان حال يكي 
از دلايل كليدي موفقيت تيم هاست. بقيه را نمي توانم به شما بگويم. دوست 
دارم بگويم كه ما ۱5 بازي را مي بريم. نمي دانم. زماني كه ما اولين برد از آن 

2۱ بازي متوالي را برديم، نمي توانستم آن را تصور كنم.«
ــايد 2۱ بازي را ببازيد، برقي آشنا در چشمانش  وقتي مي پرسيم كه ش
وجود دارد كه نشان مي دهد يك لحظه هم فكر نمي كند كه اينطور باشد. 
اما او مي داند كه رقابت براي عنوان قهرماني در جريان است. تساوي مقابل 
ساوتهمپتون و آن شكست مقابل كريستال پالاس. فصل طولاني است، اما 

اين لغزش ها ممكن است پرهزينه باشد. 
پپ نگاه واقع بينانه اي به اين امتياز از دست دادن ها دارد: »در ليگ برتر، 
ــتباه كنيد، خيلي دير خواهد شد. ما اين را  اگر بيشتر از حد معمول اش
مي دانيم. رقابت بسيار زياد است. چلسي امتياز كمي از دست خواهد داد، 
ليورپول هم. تيم ها بسيار خوبند و آنها در حال بهبود هستند. هر بازي 

بسيار سخت است.«
 به گفته گوارديولا، آنها نبايد تمركزشان را در جريان مسابقات از دست 
ــت كه فكر نكنيم بعد از ۱۰ دقيقه ۳ بر  بدهند: »مهم ترين چيز اين اس
ــايد بتوانيم پس از گلزني در دقيقه 75، يك بر  صفر برنده مي شويم. ش
صفر پيروز شويم. اگر كنترل را در اختيار داشته باشيم، خوب است. اين 
نوع بازي ها مي خواهند شما آرامش خود را از دست بدهيد و بعد از آن 
ــما را مجازات كنند.« اين درسي است كه پپ گوارديولا از  مي توانند ش
ــت. آن بازي مقابل نومانسيا؛  ابتداي دوران مربيگري خود آموخته اس
26 شوت، 7۰ درصد مالكيت و دو بار دفع توپ توسط دروازه بان، اما در 

ضدحمله شكست خورد. شما برنده مي شويد يا ياد مي گيريد.

نگاهي به حواشي حضور تماشاگران در ديدار استقلال - نساجي

هيجانزيرسايهبيمحليبهكرونا

قهرمانالمپيكبهديدارمعلولانذهنيرفت
معلولان ذهني آسايشگاه شهيد بهشتي مشهد ديروز يك مهمان ويژه 
داشتند؛ جواد فروغي، قهرمان تيراندازي المپيك كه به جمع آنها رفته 
بود. فروغي هم با آنها مسابقه داد و هم آموزش، تا لحظات به يادماندني 
براي بچه هاي معلول حاضر در آسايشگاه شهيد بهشتي ثبت شود و آنها از 
اينكه يكی از قهرمانان به ديدارشان رفته، گل از گل شان بشكفد. قهرمان 
طلايي المپيك همچنين ضمن بازديد از اين مجموعه از زحمات كاركنان 

و پرسنل اين مؤسسه و مؤسسات توانبخشي نيز قدرداني كرد. 

مشخصشدن4تيمنيمهنهايي
ليگكشتيفرنگي

پس از برگزاري رقابت هاي دور رفت و برگشت ليگ برتر كشتي فرنگي 
باشگاه هاي كشور در سال ۱4۰۰ جام يادگار امام، چهار تيم صعود كننده 
به مرحله نيمه نهايي مشخص شدند. بر اين اساس در مرحله نيمه نهايي 
اين رقابت ها فولادين ذوب آمل با اميدهاي لرستان و سيناصنعت ايذه با 
دانشگاه آزاد اسلامي روبه رو خواهند شد. مكان و زمان برگزاري مسابقات 
ــه ليگ  نيمه نهايي، رده بندي و فينال به زودي و پس از برگزاري جلس

مشخص و اعلام خواهد شد. 

معرفي20عضونهاييكميسيونورزشكاران
2۰ عضو نهايي كميسيون ورزشكاران كميته ملي المپيك معرفي شدند. پس 
از برگزاري دومين دوره انتخابات كميسيون ورزشكاران كميته ملي المپيك 
و راه يافتن ۱5 ورزشكار به آن و انتصاب محمد بيداريان، ندا شهسواري، ثريا 
ــط رئيس كميته ملي المپيك و انتخاب  آقايي و محمد باقري معتمد توس
ــيون ورزشكاران شوراي المپيك  هادي ساعي با توجه به حضور در كميس
ــدند. بر اين اساس سجاد گنج زاده،  آسيا، 2۰عضو اين كميسيون نهايي ش
ــان حدادي، بهداد سليمي، امين  ــن يزداني، ذبيح الله پورشيب، احس حس
بوداغي، شهربانو  منصوريان، مجتبي عابديني ، زهرا نعمتي، فرزانه فصيحي، 
حميده عباسعلي، مصطفي نودهي، محمدرضا گرايي، نجمه خدمتي، حسين 
ساوه شمشكي، محمد بيداريان، محمد باقري معتمد، ندا شهسواري، ثريا 

آقايي و هادي ساعي 2۰ عضو نهايي كميسيون ورزشكاران خواهند بود.

همزمان با اولين 
فريدون حسن

      چهره
روز هفته بسيج، 
ــروز  دي ــح  صب
پويش نذر خون توسط ورزشكاران بسيجي سراسر 
كشور انجام شد. در اين برنامه كه با همت سازمان 
ــگاه مقاومت بسيج، سازمان  ورزش بسيج، باش
بسيج ورزشكاران و نيروي مقاومت بسيج برگزار 
شد، ورزشكاران بسيجي در سراسر كشور حضور 
پيدا كردند.  اين مراسم در تهران با كمك سپاه 
حضرت رسول الله و سپاه سيدالشهدا و در استان ها 
ــتان ها انجام شد.  نيز با همياري تربيت بدني اس
ابوالفضل خداقلي پور، رئيس سازمان ورزش بسيج 
ــت در گفت و گو با  ــگاه مقاوم و مديرعامل باش
ــاره به برنامه هاي اين باشگاه  »جوان« ضمن اش
ــيج در خصوص پويش نذر خون  براي هفته بس
ــه، اميد آفريني و  گفت: »هدفمان در اين برنام
تزريق روحيه و شادابي به جامعه بود كه به نظرم 

يكي از اصلي ترين كارها و اهداف بسيج است و بايد 
جدي گرفته شود. ورزشكاران باشگاه مقاومت در 
ــور در اين  كنار عموم ورزشكاران بسيجي كش
برنامه شركت كردند. برآورد ما اين است كه بيش 
از ۳ هزار ورزشكار بسيجي در اين برنامه حضور 
پيدا كنند.« رئيس سازمان ورزش بسيج ادامه داد: 
»با انجام اين كار علاوه برتقويت ذخاير بانك خون 
كشور سعي كرديم توقعي را كه مردم از بسيج و 
ــيجي دارند برآورده كنيم و نشان دهيم كه  بس
همواره در كنار مردم هستيم و براي سرافرازي و 
سربلندي آنها از هيچ تلاشي دريغ نمي كنيم. اين 
كار در سطح كل كشور انجام مي شود و شروعي 
است براي برنامه هاي اين هفته سازمان ورزش 
بسيج. البته ما در روز اول علاوه بر پويش نذر خون، 
سه برنامه غبارروبي از مزار شهدا، نواختن زنگ 
ــه را هم در نظر  زورخانه ها و كمك هاي مؤمنان
گرفتيم كه تمام برنامه ها انجام شد.«  خداقلي پور 
با اشاره به حضور چهره هاي شاخص ورزشي در 
ــان  ــون گفت: »ملي پوش ــه پويش نذر خ برنام
ــته هاي گوناگون و بازيكنان تيم هاي ليگ  رش
برتري فوتبال در اين مراسم حضور داشتند. جا 
دارد كه از بازيكنان استقلال و پرسپوليس، فجر 
ــكر كنم.  ــي و مقاومت البرز تش ــهيد سپاس ش
ــجاد گنج زاده  ملي پوشان رزمي كار از جمله س
قهرمان المپيك و اميرمحمد جانعلي تكواندكار 
جوان كشورمان هم  از ديگر شركت كنندگان 
ــاي  ــد. همچنين رؤس ــن برنامه بودن اي
ــي هم حضور  ــيون هاي ورزش فدراس
پررنگي در پويش نذر خون داشتند.« 
ــازمان  وي همچنين با اعلام اينكه س
ــيج آماده است در راستاي  ورزش بس
رشد و ارتقاي ورزش كشور هر جا كه 
می تواند قدمي بردارد، گفت: »باشگاه 
فرهنگي ورزشي مقاومت در عرصه هاي 
گوناگون فرهنگي همواره پيشرو و نسبت 
به انجام كارهاي ارزشي هميشه ثابت قدم 

بوده است.«

اداي احترام قهرمان جهان به شهيد فقيهي جويباري

حسنيزداني:شهداقهرمانانواقعيهستند

رئيس سازمان ورزش بسيج: مي خواهيم توقع مردم را برآورده كنيم

اميدآفرينيبسيجيانباپويش»نذرخون«

انتخاب شهيد حسن 
حامد قهرماني

     بازتاب
ــي  جويباري  فقيه
ــهيد  ــوان ش به عن
شاخص ورزش كشور در سال ۱4۰۰ بهانه خوبي 
بود تا قهرمان كشتي جهان و چهره دوست داشتني 
ــن يزداني در اولين روز از هفته  ورزش كشور حس
بسيج بر سر مزار اين شهيد بزرگوار حاضر شود و به 
ــن يزداني،  ــامخ او اداي احترام كند.  حس مقام ش
قهرمان كشتي جهان صبح ديروز به گلزار شهداي 
جويبار رفت. مقصدش مشخص بود، مزار شهيد 
حسن فقيهي جويباري، كشتي گيري كه در جواني 
عطاي قهرماني را به لقايش بخشيد و با جانفشاني 
براي كشورش نشان پهلواني را مانند تمام شهداي 
ورزشكار ايران تا ابد به نام خودش ثبت كرد. ديروز 
حسن يزداني به پاس تمام رشادت هاي اين شهيد 
گرانقدر بر سر مزار او حاضر شد و صراحتاً عنوان كرد 
كه قهرمان واقعي شهدايي هستند كه از جان شان 
براي حفظ اين آب و خاك گذشتند.  قهرمان كشتي 
ــادت هاي خودشان در  جهان گفت: »شهدا با رش
ــال دفاع مقدس به ما درس هاي  ــت س طول هش
زيادي آموختند و ما بايد در ميادين ورزشي از تفكر 
ــهدا بهره  بگيريم و دعاي خير خانواده  شهدا در  ش
ــابقات بسيار  ــبرد اهداف ما در ميادين مس پيش
ثمربخش است.« وي با بيان اينكه شهيد »حسن 
فقيهي جويباري« به عنوان شهيد شاخص ورزش 

كشور از افتخارات گذشته جويبار است، اظهار كرد: 
» شهيد حسن فقيهي جويباري به عنوان رئيس 
هيئت كشتي وقت براي كشتي جويبار زحمات 
زيادي كشيد. اين شهيد با وجود فعاليت در كشتي 
در دوران جواني ميادين جبهه و شهادت را هم ترك 
نكرد و اين كار بسيار ارزشمند است، به راستي كه 

اين شهدا قهرمانان واقعي هستند.«
ــال ۱۳2۳ اهل   شهيد فقيهي جويباري متولد س
شهرستان جويبار بود و در رشته كشتي از نونهالي 
به آموختن و فعاليت پرداخت و توانست مدارك و 
مدارج اين رشته را در سطوح مختلف و همچنين 
ــتاني، استاني،  عناوين قهرماني مسابقات شهرس
كشوري و جهاني را در كارنامه فعاليت ورزشي خود 
ثبت كند.  شهيد فقيهي همچنين رياست هيئت 
ــتي تيم ملي  ــتان جويبار، سرپرس كشتي شهرس
كشتي در مسابقات جهاني يوگسلاوي و مربي تيم 
ملي كشتي ايران را در كارنامه فعاليت هاي خود دارد. 
اين شهيد والامقام در كنار تمامي اين فعاليت ها به 
دو مسئله بسيار اهميت مي داد؛ يكي نماز اول وقت 
و به جماعت و ديگری هم اطاعت از ولايت فقيه بود.  
شهيد فقيهي پنجم اسفند ۱۳62 در مناطق جنگي 
ــن والفجر6 به درجه  دهلران در عمليات غرور آفري
ــهادت نائل آمد و پس از ۱۰ سال به عنوان  رفيع ش
شهيد مفقودالاثر در سال ۱۳72پيكر مطهرش در 

كنار ساير همرزمانش به خاك سپرده شد.

ضرورتحمايتازورزشكارانجوانمرد
ــت ها اختصاص  ــا صهيونيس ــارزه ب  مب
ــه بين المللي  ــلامي در عرص به ايران اس
ــورهاي آزاده دنيا و  ندارد، بلكه همه كش
ــكاران آزاده جهان حاضر نيستند  ورزش
ــفاك  ــرائيل و اين رژيم خونخوار و س اس
ــند. بنابراين هر جا  را به رسميت بشناس
ــده تا عليه  ــه اي فراهم ش فرصت و زمين
صهيونيست ها ابراز وجود كنند اقدامات 
لازم صورت گرفته است. همه ورزشكاران 
آزاده دنيا در عرصه هاي بين المللي هر جا 
ــتي براي اعتراض به اقدامات  توانسته اند مقابل ورزشكاران صهيونيس
خونخوارانه اين رژيم سفاك با آنها به رقابت نپرداخته اند و اعلام كرده اند 
اين رژيم را به رسميت نمي شناسند. بايد در داخل كشورمان مسئولان 
ــوع نگاه كنند كه  ــه گونه اي به اين موض وزارت ورزش و همه نهادها ب
نبايد در برابر صهيونيست ها در رقابت هاي ورزشي دنيا قرار گرفت و از 
ورزشكاراني كه در برابر صهيونيست ها در عرصه ها و ميادين بين المللي 
حضور پيدا نمي كنند حمايت جدي داشته و از آنها پشتيباني شود. اگر 
ــكاران ايراني به منظور عدم  در جايی خلأ قانوني براي حمايت از ورزش
مقابله با صهيونيست ها وجود دارد بايد وزارت ورزش خيلي سريع اين 
ــي كند و بداند مجلس با قوت و قدرت آمادگي دارد تا  موضوع را بررس
حمايت صددرصدي از اين ورزشكاران داشته باشد. بايد با ورزشكاراني 
كه حاضر شده اند بر اصالت و آرمان هاي اصيل اسلامي و ايراني ايستادگي 
كنند مانند يك قهرمان ملي رفتار كنيم. مجلس اين آمادگي را دارد كه 
اگر دولت و وزارت ورزش نياز دارند قوانين را براي حمايت از ورزشكاران 
ايراني كه صهيونيست ها را به رسميت نشناخته اند و حاضر به رقابت با آنها 

نشده و نمی شوند، اصلاح و خلأ هاي قانوني را جبران كند. 

حجت الاسلام مجيد نصيرايي

  سخنگوي كميسيون 
فرهنگي مجلس 

كميسيونورزشكاران
وفرصتيبرايجبران

جمع شان بار ديگر جمع شد. بعد از مشخص شدن ۱5 عضو منتخبي كه 
در پي برگزاري دومين دوره انتخابات كميسيون ورزشكاران رأي آوردند 
و ادامه عضويت هادي ساعي به دليل عضويت در كميسيون ورزشكاران 
شوراي المپيك آسيا، چهار عضو ديگر نيز با توجه به اختيارات رئيس 
كميته ملي المپيك به اين جمع اضافه شدند تا جمع شان حسابي جمع 
ــيم آينده اي كه انتظار مي رود اين بار روشن باشد و به  شود براي ترس

دور از حاشيه!
برگزاري كميسيون ورزشكاران اتفاقي خوب و روزنه اميدي بود، روزنه 
اميدي براي گام برداشتن در مسير حل مشكلات پرتعداد ورزشكاراني 
ــي نرسيده بود.  ــان به گوش كس ــال هاي گذشته صداي ش كه طي س
ورزشكاراني كه سال ها به لطف مديران بي كفايت و ناكارآمد حق شان 
خورده شده بود و آبي روي آن، بي آنكه آب از آب تكان خورده باشد، اما 
داستان اين بار مي توانست متفاوت باشد. اين بار خودشان پاي كار بودند 
ــعار دادن و عكس گرفتن هنر  و ديگر خبري از مديراني نبود كه جز ش

ديگري ندارند، اما حاصل باز هم هيچ بود؛ هيچ، هيچ و ديگر هيچ. 
ــيه ها  ــوان در رقم خوردن حاش ــكاران را نمي ت البته بي تجربگي ورزش
ــد  ــت. بي تجربگي كه باعث ش و جنجال هاي مرتبه قبل بي تأثير دانس
ــكاراني كه اين بار چشم شان  كميسيون ورزشكاران عايدي براي ورزش
ــتان با گذشته تفاوت  ــت خودي ها بود نداشته باشد. حالا اما داس به دس
دارد. حالا تك تك آنهايي كه كانديد شده بودند و موفق به كسب آرا براي 
عضويت در اين كميسيون شده اند، به خوبي از سختي ها و مشكلات راه 
باخبر هستند و مي دانند كه به چه كارزاري قدم گذاشته اند و همين دليل 
خوبي است كه اين مرتبه ديگر كوچك ترين اهمالي قابل بخشش نباشد. 
ــت، اما تك تك آنهايي كه امروز به هر شكلي به عضويت  بهانه كم نيس
كميسيون ورزشكاران درآمده اند همان نفراتي هستند كه طي سال هاي 
گذشته با مشكلات ريز و درشت ورزشكاران دست و پنجه نرم كرده اند 
ــكاران را درآورده است واقف  و به خوبي به كاستي هايي كه داد ورزش
هستند و بي شك با علم به تمام اين داستان ها و برداشتن باري از دوش 
ورزشكاران قدم به ميدان گذاشته اند. ضمن اينكه گوش آنها از شنيدن 
ــت. اين همان مرثيه اي است  بهانه، سختي ها و مشكلات مسير پر اس
ــال ها به گوش ورزشكاران  كه مديران بي كفايت و ناكارآمد ورزش س
خوانده اند و ادامه اين مسير از ورزشكاراني كه خود معترض اين طرز نگاه 

مسئولان بودند با هيچ توجيه و بهانه اي پذيرفتني نيست. 
سال ها مشكلات را برشمرده و با نارضايتي از عدم حمايت مسئولان گله 
كرده اند، اما حالا خود پاي كار هستند، آن هم با ايده هاي جالب توجهي 
ــخنان مديران، رنگ و بوي شعار نداشته  كه انتظار مي رود برخلاف س
باشد كه اين بي شك گناهي نابخشودني است، چراكه آنهايي كه امروز 
ــكاراني هستند كه با مشكلات  پاي كار هستند از جنس و خود ورزش
ــتي بر آتش داشته اند  از نزديك دست و پنجه نرم كرده اند و خود دس
ــن توانايي را در  ــك اي و اگر امروز در جايگاهي قرار گرفته اند بدون ش
خود ديده اند كه بتوانند باري از دوش همنوعان خود در جامعه ورزش 

برداشته و مرهمي بر زخم هاي آنها باشند. 
مرتبه قبلي همه آنچه از كميسيون ورزشكاران شاهد بوديم شعار بود 
و حاشيه و جنجال كه با بي تجربگي توجيهش كرديم، اما اين بار ديگر 
هيچ بهانه اي قابل قبول نيست و نه تنها جامعه ورزش كه اذهان عمومي 
نيز انتظار شنيدن نه و نمي شود را از اين كميسيون ندارد و انتظار مي رود 
اعضاي اين كميسيون كاري را كه طي سال هاي گذشته مديران ورزش 
براي ورزش اين كشور انجام نداده اند انجام دهد كه در غير اين صورت 
ديگر هيچ جاي گله اي از مديران نيست، اگر قرار باشد ورزشكاران نيز 
بر راه آنها قدم بردارند و چشم بر مشكلاتي كه روزي خود با آن دست و 

پنجه نرم كرده اند، ببندند. 
كميسيون ورزشكاران مي تواند امكانات بسياري را براي ورزشكاران فراهم 
و مشكلات بسياري را رفع و رجوع كند، اما لازمه موفقيت در اين مسير 
بي شك صداقت، همدلي و اتحادي است كه در نخستين جمع ديده نشد 
و  اي كاش اين بار به زيبايي به تصوير كشيده شود تا اين كميسيون مأمني 

شود براي ورزشكاراني كه سال هاست صداي شان به جايي نمي رسد.
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